
 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült: a Humán Erőforrás Bizottság 2011. szeptember 20-án Eger Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatal (Eger, Dobó tér 2.) I. számú tárgyalójában megtartott nyílt üléséről 
 
 
Jelen vannak: 
Csákvári Antal elnök 
Martonné Adler Ildikó képviselő tag 
Lombeczki Gábor képviselő tag 
Bognár Ignác képviselő tag 
Bodnár Gábor szakértő 
Aranyosi Gábor szakértő 
Lakatos Oszkár szakértő 
 
A hivatal részéről: 
 
Dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
Ballagó Zoltán irodavezető 
Bereczné Pálfi Erika jegyzőkönyvvezető 
Rózsa Beatrix jegyzőkönyvvezető.  
 
Meghívottak: 
 
Felföldiné Szabados Ágnes óvodai szakkollégium vezetője 
Rozmán Éva középiskolai szakkollégium vezetője 
Kántor Zsolt általános iskolai szakkollégium vezetője 
Balogh Éva PSZ 
Ládiné Szabó Tünde PDSZ 
Takács Zoltán TISZK ügyvezető igazgató 
Kocsis Zoltán Futball Club részéről 
 
Hiányzik: 
Dr. Nagy Árpád 
Kelemen Miklós 
 
A bizottság elnöke köszöntötte a megjelent bizottsági tagokat, meghívott vendégeket. 
Megállapította, hogy a bizottság határozatképes és az ülést megnyitotta. Ismertette a napirendi 
pontokat, melyet a bizottság egyhangúlag elfogadott. 
 
Csákvári Antal: Kérte a bizottság tagjait, hogy hallgassák meg Ballagó Zoltán irodavezető 
urat. 
 
Ballagó Zoltán: Tájékoztatta a bizottságot arról, hogy az Egyenlő Bánásmód Hivatal kért a 
polgármesteri hivataltól egy termet ma 10:00-tól és 13:00-ig tartottak itt egyeztetést. Abban 
állapodtak meg, hogy 13:00 előtt befejezik, hogy időben elkezdődhessen a bizottsági ülés. 
Sajnos nem tudták 13:00 előtt befejezni az egyeztetést , ezért történt ez a kis csúszás. Kérte a 
bizottsági tagok megértését. 



 
 
1. napirendi pont 
 
Előterjesztés egészségügyi alap- és szakellátási feladatokra kötött ellátási szerződések 
meghosszabbításáról 
Előterjesztő: Csákvári Antal tanácsnok 
Előadó: Dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
 
Csákvári Antal 
Köszönti a Mentálhigiénés Csoport Kft. képviseletében: Dr. Szerdahelyi Ferencet, és a KEVIKO 
Prevenció Kft. képviseletében: Kelemenné Varga Editet és Kovácsné Daruháti Juditot. 
 
Dr. Palotai Zsuzsanna 
Pályáztatással nyerte el a két cég a feladatot, egy olyan sajátos konstellációban hogy a feladatot ellátók 
maguk hoztak létre egészségügyi szolgáltató cégeket. A munkatársak szakmai felelősséget érezve 
határoztak úgy, hogy ha az önkormányzatnak az a szándéka, hogy kiszervezzék, akkor saját maguk 
létrehozzák azokat az egészségügyi szolgáltatókat, akik a feladatot ellátják.  
 
Csákvári Antal 
Kéri, hogy a meghívott képviselők mutassák be a legfontosabb feladataikat.  
 
A meghívottak, röviden ismertették az elmúlt öt éves munkájuk eredményét, a kötelező feladataikat, és 
a szervezett programokon kívüli tevékenységeiket. 
 
Bodnár Gábor 
Elismerően beszél a védőnői hálózatról és a pszichiátriai gondozásról. 
 
Csákvári Antal 
Kérdés észrevétel nem lévén, kéri a bizottság tagjait szavazzanak az előterjesztésről. Megállapítja, 
hogy a bizottság 7 igen szavazattal elfogadta az előterjesztésben szereplő határozati javaslatokat.  
 

96/2011. (IX. 20.) HEB döntés 
 

A bizottság az alábbi határozatok meghozatalát javasolja a közgyűlés számára: 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a védőnői szolgálat működtetésére a KEVIKO 
Prevenció Kft-vel (Eger Nyíl. u. 7.) 2007. január 1-je és 2011. december 31-e közötti időre 
kötött feladat-ellátási szerződést újabb öt évre, 2012. január 1-je és 2016. december 31-e 
közötti időre meghosszabbítsa. Felhatalmazza a Polgármestert a feladat-ellátási szerződés 
aláírására. 

Felelős: dr. Kovács Luca jegyző megbízásából  

dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető  

Határidő: 2011. október 31. 

 

Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a pszichiátriai gondozó működtetésére a 
Mentálhigiénés Csoport Kft-vel (3300 Eger Arany János u. 20.) 2007. január 1-je és 2011. 
december 31-e közötti időre kötött feladat-ellátási szerződést újabb öt évre, 2012. január 1-je 
és 2016. december 31-e közötti időre meghosszabbítsa. Felhatalmazza a Polgármestert a 
feladat-ellátási szerződés aláírására. 

 



Felelős: dr. Kovács Luca jegyző megbízásából  

dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
Határidő: 2011. október 31. 

 
2./ Előterjesztés az Egri Futball Club támogatásáról. 
Előterjesztő: Csákvári Antal tanácsnok 
Előadó: Ballagó Zoltán irodavezető 
Meghívott: Kocsis Zoltán ügyvezető 
 
Csákvári Antal: 
 
 Elmondta, hogy áttekinthető anyagot kaptak a bizottság tagjai. Az egri futball életben volt 
változás, másodosztályú lett a csapat. Sikerült a városvezetésnek egy olyan befektetőt találni, 
Jámbor János Úr személyében, aki jelentős összeget hajlandó beletenni ebbe a sportágba. A 
másodosztállyal járnak bizonyos kötelezettségek az utánpótlás csapatok részére. A 
működtetéssel kapcsolatos költségek tavalyhoz képest változtak, ide tartozik például a 
megfelelő ruházat a sportolóknak, mezek és az utaztatás. Eger városa 6,5 millió Ft-ot kíván 
támogatásként adni. Elfogadhatónak, támogathatónak tartotta az előterjesztést. 
 
Kocsis Zoltán: 
 
 Megköszönte a város vezetésének, az önkormányzatnak a támogatást és, hogy ezzel 
lehetőséget kapnak a szakemberek, hogy megtalálják a megoldást arra, hogy hosszabb távon a 
futball minőségi sportággá fejlődhet Egerben. A klubnak többlettámogatásra van szüksége. 
Egerre hosszú évek óta az volt a jellemző, hogy van egy nagyon jó utánpótlás szakág vezető, 
Horváth Tamás személyében, aki több NB I.-es csapat részére tehetséges fiatalokat nevelt ki. 
Sajnos a fiatalok nem Egerben kamatoztatják a képességeiket, hanem más városok 
egyesületeiben. Ezt úgy lehet megakadályozni, hogy minőségi képzést valósítanak meg 
Egerben. Legyen részük a fiataloknak minden olyan ellátásban, amely a minőségi futballt 
elősegíti és kötődhetnek a városhoz. Jámbor János személyében egy olyan támogatót találtak, 
akinek élete a labdarúgás. Komoly vállalkozó és úgy döntött, Egerben minőségi futballt 
szeretne csinálni, és ezt úgy felépíteni, hogy a mostani tehetséges fiatalok alkossák majd a 
felnőtt csapatot. A rövid és hosszú távú cél az, hogy Egerben legyen labdarúgás. 
Csákvári Antal: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság a 
egyhangúlag támogatja a határozati javaslatban foglaltakat. 

 
142/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 

 
Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága támogatja az előterjesztés Közgyűlés 
elé történő terjesztését és javasolja az alábbi határozat elfogadását. 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése az Egri Futball Club Kft. részére 6,5 millió Ft összegű 
működési célú támogatást nyújt a 2011. évi VII/5-ös címszám terhére. 
 
 
3./ Előterjesztés intézményvezető nyugdíjazási kérelmével kapcsolatban. 
 
Csákvári Antal: Köszöntötte Matúzné Nagy Ildikó asszonyt, majd elmondta, hogy az  
igazgató asszony szeretne nyugdíjba vonulni, viszont a tanév végégig az iskolát még szeretné 
vezetni. A város és az iskola számára is így lenne megfelelő. 



Matúzné Nagy Ildikó:  
Azzal a kéréssel fordult irodavezető úrhoz és a polgármester úrhoz, hogy még ebben az évben 
szeretne nyugdíjba vonulni. Az utolsó négy hónap már a felmentési idő lenne, ezt szeretné 
munkával eltölteni és a következő félévben ezt tovább folytatni. Az öt éves ciklusnak az 
utolsó féléve januártól kezdődik, és még vannak befejezetlen pályázatok, kabinet átadás és 
egyéb innovatív dolgok. Az iskolában egy kollégája hosszú évek óta készül a pályázatra, még 
ez a félév hiányzik ahhoz, hogy átlássa a teljes év feladatait. Eddig azért nem vonult 
nyugdíjba, mert nagyon szereti a munkáját, illetve, mert a második öt éves ciklusának ez a 
befejező része és évközben nem szeretné otthagyni az iskolát. Decemberben lesz 44 éves 
munkaviszonya, a közalkalmazotti szférában  40 évet dolgozott. Felújítások terén a szennyvíz 
problémák már hosszú évek óta fennállnak, remélhetőleg ezt is sikerül megoldani még ebben 
a tanévben. 
 
Bodnár Gábor: 
 Meglepődve olvasta, hogy nyugállományba készül  az igazgató asszony. Amennyiben a város 
tudja biztosítani azt az intézményvezetőinek, hogy egy hosszú vezetői pályafutás után 
méltóképpen vonuljon nyugállományba, akkor azt tegye meg. Hosszú, áldozatos és minőségi 
intézményvezetői munka után dicstelenül ért véget egy-két intézményvezető kollégája 
pályafutása. Azt javasolta a bizottságnak, hogy támogassa Igazgató Asszony elképzelését, 
mert megérdemli.  
 
Bognár Ignác: 
 
 Szimpatikusnak tartotta, hogy végig szeretné dolgozni a felmentési idejét. A többit már nem 
tudta támogatni. Előre lehetett tudni, hogy eléri a 62 éves kort és mikor elvállalta az 
intézményvezetői munkát, akkor is lehetett tudni, hogy az belenyúlik a nyugdíjazásba. Legyen 
elég 42 év munkaviszony, helyet kell adni a munkanélküli fiataloknak. Azt javasolta, hogy 
december 30.-ig dolgozzon és adjanak lehetőséget egy új igazgató kinevezésére. Hibának 
tartotta, hogy ez már a tanévkezdés előtt nem került szóba.  
 
Csákvári Antal:  
Kérdése volt Bognár Ignác képviselő úr felé, hogy a hármas határozati javaslatot szeretné-e 
módosítani? 
 
Bognár Ignác: Azt kérte, hogy az igazgató asszony kapja meg a nyugdíját. Azt a javaslatot, 
hogy még fél évet dolgozzon, nem támogatja 
 
Ballagó Zoltán: 
 
 Az intézményvezetők kinevezésére vonatkozó szabályokat jogszabályok rögzítik, ezek 
szigorú szabályok és nem nagyon engednek mozgásteret. Jelentős változások előtt áll a 
közoktatás rendszere és várhatóan koncepció szintjén az intézményvezetők, főleg a 
középiskolai igazgatók vonatkozásában a kinevezési jogkor nem a fenntartó, hanem a 
kormányhivatal hatáskörébe kerül. Vélhetően ez 2012. szeptemberétől realizálódik. Úgy 
gondolták, hogy ebben az átmeneti időszakban nem bolygatnák a fennálló status quo-t. Sem 
az intézményt , sem azt a személyt, aki pályázat útján elnyerné az intézményvezetői tisztséget 
nem szeretnék olyan helyzetbe hozni, hogy úgy vegye át az intézmény vezetését, hogy a 
kormányhivatal esetleg majd másképpen dönt. Erre azt étmeneti időszakra hivatkozva egyet 
értenek a kérelemmel. 
Csákvári Antal: 



 Valóban fontos az, amit az irodavezető úr elmondott. Az oktatásban várható változások miatt 
az lenne a logikus, ha az Igazgató asszony tovább vihetné a második félévet is. Bognár Ignác 
képviselő úr érveit megértette, de ebben az esetben a körülményeket figyelembe véve 
támogathatónak tartotta a javaslatot. 
 
Pásztor Gyula:  
 
A Közgyűlés, amikor megbízta Igazgató asszonyt tudta, hogy eléri a nyugdíjkorhatárt.  A 
jelenlegi nyugdíjtörvény szerint a 62. életév betöltése után bármikor elmehet nyugdíjba. A 
Közgyűlés határozata alapján viszont 2012. július 31.-ig töltheti a ciklusát. Jubileumi 
jutalmának fedezete a költségvetésben meg van. 
 
Aranyosi Gábor:  
 
Igazgató asszonyt már régóta ismeri és nagyon örült annak, amikor az egészségügyi iskola 
igazgatója lett. Úgy látta, hogy egy lefelé menő iskolából egy szárnyaló iskolát hozott létre. 
Az a fajta innováció, amely ma egy intézményvezetőtől elvárható, az Igazgató asszony 
munkájában megjelent. Egy olyan pedagógus esteében, aki több évtizedes munkával 
tevékenykedik Eger város oktatásáért, illő az, hogy ne dicstelenül, hanem a munkáját 
méltóképpen értékelve vonulhasson nyugdíjba. Mindenképpen támogatta a javaslatot. 
 
Csákvári Antal: 
 Kérdése volt, hogy külön megbízási szerződés lenne 2012. január elsejétől vagy 
meghosszabbítják a kinevezést? 
 
Pásztor Gyula:  
A Közgyűlésnek három pontról kell döntenie, az egyik a nyugdíjazási kérelem elfogadása. Ez 
egy speciális eset, Igazgató asszony szeretné, ha januártól még félévig elláthatná a vezetői 
teendőket, ez a második kérdés. A harmadik pont, hogy a fedezet meg van a költségvetésben, 
de így előre kerül a jubileumi jutalom, mert amikor valaki nyugdíjba vonul, akkor a 40 éves 
jubileumi jutalmát biztosítani kell. 
 
Csákvári Antal: 
 2012. január elsejétől a nyugdíj mellett még főállásban igazgató lenne. A fenntartó 
közalkalmazottként foglalkoztatja vagy megbízási szerzősédessel? 
 
Pásztor Gyula: 
 
 Közalkalmazotti jogviszony lenne, ugyanúgy, mint Dr. Vasas Joachim esetében is. A 
jelenlegi jogszabály szerint nyugdíj mellett közalkalmazotti jogviszonyt vagy több 
jogviszonyt is lehet létesíteni. A megállapodás tervezet azért lett csatolva az anyaghoz, mert 
Igazgató asszony nem veszi igénybe a felmentési idejét. Amennyiben a Közgyűlés hozzájárul, 
hogy július 31-ig továbbra is elláthatja az intézményvezetői teendőket, akkor nem kéri azt a 4 
hónap felmentési időt, amelyet munka nélkül kellene töltenie. 
Csákvári Antal: Kérte a Bizottságot, hogy szavazzanak. 
Megállapította, hogy az 1., 2.,4.,5.  határozati pontról a szavazás eredménye, 6 egyhangú. 
3 pontról a szavazás eredménye 6 igen és 1 nem szavazat. 
 
 

 



143/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 

A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozatok 
elfogadását: 
 

1. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi 
LXV. törvény 10.§ b) és a 103.§ (1) a) bekezdése alapján, Matúzné Nagy Ildikó a 
Kossuth Zsuzsanna Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium igazgatója 
közalkalmazotti jogviszonyát saját kérésére, nyugdíjazására való tekintettel, közös 
megegyezéssel 2011. december 29-én megszünteti.  

 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 

   Ballagó Zoltán  
   Oktatási, Kulturális, Sport és  
   Ifjúsági Iroda Vezetője 
   Juhászné Dr. Krecz Erzsébet  
   Gazdasági Iroda Vezetője 
            Határidő: 2011. december 29. 
 

2. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi 
LXV. törvény 10.§ b) és a 103.§ (1) a) bekezdése alapján a Kossuth Zsuzsanna 
Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium költségvetésébe pótelőirányzatként 
biztosítja az alábbiakat. 2011. december 29-ig biztosítja a Matúzné Nagy Ildikó 
jubileumi jutalmához az előzetes próbaszámítás alapján kalkulált, 2 691, 0 E Ft (ebből 
2 119, 0 E Ft személyi juttatás, 572, 0 E Ft munkáltatói járulék) munkáltató által 
fizetendő jubileumi jutalom összeget. Fedezetét a 2011. évi önkormányzati 
költségvetés VII. fejezet 25. címszámáról (önkormányzati feladatellátáshoz 
kapcsolódó tartalék) kerül átcsoportosításra az érintett intézmény költségvetésébe. 

 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 

   Ballagó Zoltán  
   Oktatási, Kulturális, Sport és  
   Ifjúsági Iroda Vezetője 
   Juhászné Dr. Krecz Erzsébet  
   Gazdasági Iroda Vezetője 
            Határidő: 2011. december 29. 

 
3. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi 

LXV. törvény 10.§ b) és a 103.§ (1) a) bekezdése alapján, Matúzné Nagy Ildikónak a 
Kossuth Zsuzsanna Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium igazgatójának, a 
közalkalmazotti kinevezéséhez 2012. január 1-től hozzájárul, és tudomásul veszi, hogy 
nevezett a magasabb vezetői beosztást 2012. július 31-ig ellátja, a 312/2007. (VI. 28.) 
Közgyűlési határozatban foglaltaknak megfelelően. 

 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 

   Ballagó Zoltán  
   Oktatási, Kulturális, Sport és  
   Ifjúsági Iroda Vezetője 
   Juhászné Dr. Krecz Erzsébet  
   Gazdasági Iroda Vezetője 



            Határidő: 2012. január 1. 
 

4. A Közgyűlés felhatalmazza Eger Megyei Jogú Város Polgármesterét a Munka 
Törvénykönyve 107. § h) pontja alapján, a munkavégzés alóli mentesítésről szóló 
jegyzőkönyvben foglalt megállapodás aláírására (2. sz. melléklet). 

 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 

   Ballagó Zoltán  
   Oktatási, Kulturális, Sport és  
   Ifjúsági Iroda Vezetője 
   Juhászné Dr. Krecz Erzsébet  
   Gazdasági Iroda Vezetője 
            Határidő: 2011. december 29. 
 

5. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi 
LXV. törvény 10.§ b) és a 103.§ (1) a) bekezdése alapján, kezdeményezi a Kossuth 
Zsuzsanna Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium igazgatói álláshelyének 
pályáztatásával kapcsolatban az intézkedések megtételét. 

 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 

   Ballagó Zoltán  
   Oktatási, Kulturális, Sport és  
   Ifjúsági Iroda Vezetője 
   Juhászné Dr. Krecz Erzsébet  
   Gazdasági Iroda Vezetője 
            Határidő: 2012. január 31. 
 
4./ Előterjesztés a szakképzési fejlesztési támogatás felosztására. 
 
Előterjesztő: Ballagó Zoltán irodavezető 
Meghívott: Takács Zoltán ügyvezető 
 
Ballagó Zoltán:  
 
Elmondta, hogy a szakképzési fejlesztési támogatások fogadásának szabályai megváltoztak a 
közelmúltban és lehetőség van arra, hogy a gyűjtött fejlesztési támogatásoknak az eddigi 3%-
át, 35%-ra módosítva a TISZK működésére lehet fordítani. Azt, hogy ez mit jelent a számok 
szintjén az 1. és a 2. mellékletben jól látható. A 2010. évi számokat alapul véve közel 2 millió 
Ft-os összeget jelentett a TISZK által fogadott támogatásokból. A változó jogszabályi 
lehetőségek azt mondják, hogy ezt lehet 35%-ra is emelni. Ha nagyon megemelik az a 
tulajdonosoknak jó, mert a tulajdonosi támogatás mértéke csökkent, viszont az intézmények 
elveszítik az érdekeltségüket. Egy köztes megoldást javasolnak a 3 % és a 35% között, egy 
17% növelést. A mellékletben látható, hogy a 2 millió Ft, 11,5 millió Ft-ra emelkedhet. 
Nyilvánvalóan a tulajdonosi támogatás értéke csökken közel 10 millió Ft-tal, illetve az 
intézmények érdekeltsége megmarad, mert nem veszik el a számukra felhasználható összeget. 
Az iskolák és a TISZK közötti egyeztetések alapján további változtatások lennének, hogy 
több pénz maradjon az intézményeknél. Pedagógus továbbképzésre eddig 5%, a jövőben csak 
2,5% maradna a TISZK-nél. Ezzel egy olyan megoldást tesznek az asztalra, amely a tulajdoni 
és az intézményi érdeket is figyelembe veszi. Egyeztettek a szakképző intézmények 
igazgatóival, jelen volt a TISZK ügyvezető igazgatója is, és a társtulajdonosok képviselőivel, 



valamint a Heves Megyei Önkormányzat illetékes szakirodájával is egyeztettek. Az 
előterjesztést a KGB és a PÜB is fogja tárgyalni. Javasolta a bizottság tagjainak a határozati 
javaslatban foglaltak támogatását és elfogadását. 
 
Takács Zoltán:  
 
Elmondta, hogy 2009. első negyedévének a végén született az az önkormányzati döntés, 
amely a TISZK és a hozzá csatlakozó partneriskolák feladatmegosztását rendezte. A 82, 5 % 
minden évben továbbadásra került a partnerintézmények részére és használták fel 
megállapodás alapján. Most azért volt szükség erre az előterjesztésre, mert a törvény 35%-ot 
engedne meg és az iskolák eddig visszatartott 17,5%- a nem nőtt, hanem csökkent 2,5%-kal. 
A tulajdonosnak így 10 millió Ft-tal kevesebbet kell költeni a TISZK működtetésére. Évek óta 
működik, hogy a TISZK által gyűjtött fejlesztési támogatások 20%-át egy partneriskola 
pályázat útján megkapja és egy koncentrált fejlesztést valósítható meg. 
 
Aranyosi Gábor:  
 
A TISZK tevékenysége arra irányul, hogy fogadja a szakképzési támogatásokat, amelyek 
kötődnek az iskolákhoz. Kérdése volt, hogy milyen tevékenység alapján kapja meg az iskola a 
fejlesztési támogatás bizonyos részét? Szerette volna azt is tudni, hogy melyek azok a 
szempontok, amelyek alapján egy iskola támogatásra kerül? 
 
Rozmán Éva:  
 
Elmondta, hogy az Andrássy György Közgazdasági Szakközépiskola igazgatója és Borbély 
András Igazgató Urat helyettesíti távolléte idején a középiskolai szakkollégium nevében. 
Valóban megtörtént a szakképző intézmények és a TISZK között az egyeztetés. Heves vita 
volt azzal kapcsolatban, hogy az iskolák használhassák fel az általuk gyűjtött hozzájárulást. 
Ez nem így történik, a vállalkozások is nehezményezik, hogy az iskolának címzett támogatás 
bizonyos százaléka nem marad az iskolánál. Eger város szakképző intézményei tudomásul 
vették azt, hogy a TISZK mögötti források lecsökkennek és Eger város költségvetése 
terhelődne meg, elfogadták a 15%-os mértéket. 
 
Takács Zoltán: 
 
 A pályázatot úgy nyerik el az iskolák, hogy előtte a fenntartóval egyeztetnek, hogy egy 
kialakult álláspont alapján kapja meg az iskola. A szakmai tanácskozó testület dönthet erről. 
A tulajdonosok is elfogadják, hogy Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának fenntartása 
alatt működő intézményekhez kellene kerülnie a támogatásnak, ez eddig is így történt és 
ebben az évben is így lesz. A tavalyi évben a TISZK által gyűjtött támogatásból 11 millió Ft-
ot a kereskedelmi iskola kapta meg. A pénzeket nem a központi képzőhelyre költik teljes 
egészében, hanem minden évben más iskolának segítenek. 
 
Csákvári Antal: 
 
Korrektnek tartotta az együttműködést. A TISZK által gyűjtött támogatásból, csak 35% marad 
helyben a többi elkerül az iskolákhoz.  
 
Takács Zoltán: A kormányzati elképzelések szerint valószínűleg ez az utolsó év, hogy a 
szakképzési hozzájárulásról dönthetnek. 



Csákvári Antal: 
 
 Az új szakképzési törvény a cégeknél folyó gyakorlati képzésre orientálódik. 
 
Ballagó Zoltán: A szakképzési hozzájárulásról szóló törvény is ősszel kerül a parlament elé 
és ennek keretében az egészet újra írják. 
 
Csákvári Antal: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság a 
egyhangúlag támogatja az előterjesztés Közgyűlés elé terjesztését. 
 

144/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 

A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozatok 
elfogadását: 
 
„Határozati javaslat: 
 
1. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a szakképzési fejlesztési támogatás felosztási 
rendszerét az alábbiak szerint támogatja:  
 
Az Egri TISZK Kft. partnerintézményei közreműködésével gyűjtött fejlesztési támogatások 
8%-a a központi képzőhelyen megvalósítandó tárgyi eszköz fejlesztésre, azok működtetésére, 
4,5%-a a központi képzőhelyen ezzel összefüggésben felmerült működési kiadásokra, 2,5%-a 
pedig a TISZK által szervezett pedagógus továbbképzésre legyen elkülönítve. 
A fennmaradó összeg (85%) kerüljön átadásra az intézmények részére eszközfejlesztésre, 
beruházásra. Ezen átadott támogatásnak legfeljebb 2,5%-a akkreditált pedagógus 
továbbképzésre, legfeljebb 20%-a pedig - a TISZK által átadott fejlesztési támogatásokból 
beszerzett - tárgyi eszközök működtetési kiadásaira, valamint a gyakorlati képzés során 
felhasznált anyagköltség finanszírozására kerülhet felhasználásra. 
 
Az Egri TISZK Központi Képzőhelye által évente önállóan gyűjtött fejlesztési támogatások 
35%-a a TISZK működésére, legfeljebb 5%-a pedagógus továbbképzésre, 20% egy kiemelt 
szakmacsoport valamely partnerintézményben megvalósuló tárgyi eszköz fejlesztésére, 
beruházásra koncentráltan kerüljön felhasználásra. Ezen utóbbi 20% mértékű átadásra kerülő 
támogatás felhasználásáról a TISZK Szakmai Tanácsadó Testülete dönt. 
A TISZK által gyűjtött támogatásból még fennmaradó részt a TISZK beruházásra, vagy tárgyi 
eszköz beszerzésre használja fel. 
 

Felelős: Dr. Kovács Luca Jegyző megbízásából 
 Ballagó Zoltán 
 Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
 Juhászné Dr. Krecz Erzsébet 
 Gazdasági Iroda Vezetője 
 Takács Zoltán 
 Egri TISZK Kiemelten Közhasznú Nonprofit Kft Ügyvezetője 
 

Határidő: 2011. december 31. 
 



2. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza Habis László Polgármestert, hogy Eger 
Megyei Jogú Város Önkormányzata, mint a többségi tulajdonos képviseletében az Egri 
TISZK Kiemelkedően Közhasznú Nonprofit Kft taggyűlésén előterjessze a fejlesztési 
támogatás felosztási rendszerére, a Közgyűlés által elfogadott javaslatot, továbbá 
felhatalmazását adja arra vonatkozóan, hogy a Polgármester a társaság taggyűlésén a 
javaslatban foglaltak elfogadására szavazzon. 
 

Felelős: Habis László 
 Polgármester 

  
Határidő: 2011. december 31.” 

 
5./ Előterjesztés Együttműködési keret-megállapodás kötésére kollégiumi elhelyezés 
biztosításához. 
 
Előterjesztő: Ballagó Zoltán irodavezető 
 
Ballagó Zoltán:  
 
Nem kívánt kiegészítést tenni az anyaghoz. Egyértelműen látható volt, hogy egy 
együttműködési keretmegállapodásról van szó a két intézmény között. Öt évre szól a 
megállapodás, de jogi irodával közösen olyan biztosítékok lettek beépítve, melyek alapján 
bármelyik fél felmondhatja, amennyiben olyan változások következnek be, amelyek ezt 
szükségessé teszik. Ezzel a veszteségeket lehet csökkenteni, hiszen a Bornemissza Gergely 
Szakközépiskola kollégiumának kihasználtsága elég rossz és ezzel a megállapodással 
tudnának kollégistákat fogadni és bevételt növelni. 
 
Csákvári Antal:  
 
Havonta 15 Ft/ fő lenne a lakhatási költség, amelynek fejében megállapodást kötne a 
Bornemissza Gergely Szakközépiskola és az Eventus. 
 
Csákvári Antal: 
 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság a 
egyhangúlag támogatja az előterjesztés Közgyűlés elé terjesztését. 
 

145/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozat 
elfogadását: 
 
Határozati javaslat: 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése jóváhagyja, hogy a Bornemissza Gergely Szakközép-, 
Szakiskola és Kollégium az Eventus Üzleti, Művészeti Középiskola, Szakiskola, Alapfokú 
Művészetoktatási intézmény között - az 1. sz mellékletben foglaltak szerinti - Együttműködési 
keret-megállapodás formájában kollégiumi férőhelyet 15.000;-Ft/fő/hó összegű lakhatási 
költségért 5 nevelési év határozott időtartamra bérbe adjon. Egyben felhatalmazza az 
intézmény vezetőjét az Együttműködési keret-megállapodás megkötésére. 
 



Felelős: Dr. Kovács Luca Jegyző megbízásából 
 Ballagó Zoltán 
 Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
 Borbély András  
 Bornemissza Gergely Szakközép-, Szakiskola és Kollégium  
 Igazgató 
 

Határidő: 2011. szeptember 30. 
 
6./ Előterjesztés az Egri Talentumokért Tehetséggondozó Közalapítvány megszüntetésére 
 
Előterjesztő: Habis László polgármester 
Előadó: Dr. Hörcsik Klára 
 
Csákvári Antal: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság a 
egyhangúlag támogatja az előterjesztés Közgyűlés elé terjesztését. 
 

146/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 

A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozat 
elfogadását: 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése mint az Egri Talentumokért Tehetséggondozó 
Közalapítvány alapítója az alábbi alapítói határozatot hozza: 
 

1. Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata, mint az Egri Talentumokért Közalapítvány 
alapítója az alapítványt jogutód nélkül megszünteti. 

 
2. A Közgyűlés úgy határoz, hogy az Egri Talentumokért Közalapítvány maradvány 

pénzeszköze az Önkormányzat 12033007-00102883-00100003 számú számlájára 
kerüljön átutalásra, melyet az alapító hasonló célra köteles fordítani és erről a 
nyilvánosságot megfelelően tájékoztatja. 

 
3. A közgyűlés felhatalmazza Habis László polgármestert az Egri Talentumokért 

Közalapítvány megszüntetésével összefüggésben szükséges dokumentumok aláírására 
és intézkedések megtételére.  

  
7./ Előterjesztés Eger Megyei Jogú Város Ifjúsági cselekvési Tervének megvalósításához 
munkatárs foglalkoztatására. 
 
Ballagó Zoltán:  
 
A múlt héten sajtótájékoztató keretében megnyílt az Ifjúsági Információs Iroda, az IFI Pont. 
Az Eger Ünnepe rendezvénysorozat lebonyolításában is aktívan részt vettek a fiatalok. A Kis 
Dobó-térhez közel, egy kulturált helyen sikerült kialakítani önkormányzati támogatással egy 
olyan helyet, amely hasznos lehet a szabadidejük eltöltéséhez. Az IFI Pont működése és 
kolléganőjének leterheltsége indokolta azt, hogy erre a feladatra hosszú távra bekell állítani 
egy plusz munkatársat. Nem csak erre az évre szeretnék, hanem a jövő évi költségvetésbe is 
szeretnék beépíteni. Az előterjesztés jelenleg csak arról szól, hogy december 31-ig, megbízási 
szerződéssel lehessen egy munkatársat alkalmazni. Ennek a forrása az ifjúsági sorokon 



rendelkezésre áll, bizonyos átcsoportosításokat végre kell hajtani. Kérte a bizottság tagjait, 
hogy támogassák a határozati javaslatban foglaltakat. 
 
Csákvári Antal:  
 
Az előterjesztésben az szerepelt, hogy mindkét irodában dolgozna az az egy fő. Egyenlőre 
rövidtávon szerepel, aztán jövőre már a költségvetésben is benne lenne a bérkiadásoknál. 
Túlzásnak tartotta a 300 e Ft-os bért. Biztos nagyon komoly feladat két helyen dolgozni, de 
inkább 250 e Ft-ot képzelt el. Ez éves szinten 1 millió Ft. A javaslatot 250 e Ft-ra módosította. 
Fontosnak az anyagiak, mert az önkormányzat képviselőtestületének előteremtenie és 
biztosítani. 
 
Martonné Adler Ildikó: 
 Kérdése volt, hogy mi lenne a konkrét munkaköre ennek a plusz főnek és milyen 
végzettséget igényel az a fajta munkakör? 
 
Ballagó Zoltán: Elsősorban az IFI Pont működésével kapcsolatos feladatok ellátása a 
feladata, másrészt a kolléganő munkájában való besegítés lenne. Számtalan olyan programok, 
táborok vannak, amelyek megszervezéséhez és lebonyolításához segítséget nyújtana. 
Mindenképpen gyermek- és ifjúságvédelemmel foglalkozó szakemberre van szükség. 
 
Martonné Adler Ildikó: Kérdése volt, hogy ez vezetői státusznak minősül? 
 
Ballagó Zoltán: Válaszként elmondta, hogy ez nem vezetői státusz. 
 
Martonné Adler Ildikó: Nem értette, hogy akkor miért lenne ennyi a fizetése. 
 
Bodnár Gábor: 
 
 Gratulált ahhoz, hogy ez a létesítmény a belvárosban létrejöhetett. A városi tévében egy 
imponáló tudósítás volt róla. Ne azt nézzék elsősorban, hogy mennyi lenne a fizetése annak a 
személynek, hanem, hogy alkalmas-e. Amennyiben ezt a feladatot olyan ember végzi, aki 
rátermett és érti a gyerekeket, akkor ennek a létesítménynek sikeres lesz a működése és 
büszkék lehetnek rá. 
 
Csákvári Antal:  
 
Példaértékűnek tartotta, hogy létrejön az iroda egy ilyen frekventált helyen. A város most 
újította fel a helyet, sokrétű feladataik lesznek. Egy személyileg és szakmailag is alkalmas 
embert 200 e Ft körüli fizetéssel is lehet alkalmazni, annál is inkább, mert minden pénz számít 
az önkormányzatnak. A későbbiek során lehet a fizetését emelni, amennyiben elégedettek a 
munkájával. 
 
Martonné Adler Ildikó:  
 
Egyetértett azzal, hogy aki minőségi munkát végez és a kisugárzásával a fiatalokat maga köré 
tudja gyűjteni, azt meg kell fizetni, de ez nem vezetői státusz és ne felejtse el senki, hogy 
ebben az országban például egy kezdő orvos mennyit keres. Túlzónak érezte a 300 ezer Ft-os 
kezdő fizetést erre a munkakörre. 
 



Bognár Ignác:  
 
Annyira dicsérték, hogy jó helyen van az IFI Pont, pedig nem kellene elfelejteni, hogy 
Széchenyi úton, az iskolák nyomvonalában volt az Ifjúsági ház és most elhiszik, hogy itt jobb 
helye van. Ennél sokkal jelentősebb dolog került partvonalra 15 évre.  
 
Lombeczki Gábor:  
 
Az Ifjúsági Ház olyan állapotban volt, hogy a fűtés sem működött. Jelenleg 500 millió Ft-ból 
újítják fel az épületet, amit a város nem tudott volna kifizetni. Az Ifjúsági Irodát feltudta 
újítani a város, ezt a helyet a diákok magukénak tekintik, ott vannak délutánonként. A kiírt 
munkakör betöltésére szükség van. 
 
Csákvári Antal: 
 
 A város nem adta el az Ifjúsági Házat, hanem 15 évre bérbe adta az alapítványnak, amely 
működtetni fogja. 
Módosítják a 300 e Ft-ot 250 e Ft-ra . 
Megállapítja, hogy a bizottság  6 igen, 1 tartózkodással javasolja az előterjesztés Közgyűlés 
elé történő terjesztését. 
 

147/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozat 
elfogadását: 

 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy Eger Megyei Jogú Város 
Ifjúsági Cselekvési Tervének megvalósítása érdekében megbízási szerződést kössön 1 fő 
munkatárssal 2011. október 1 és 2011. december 31 –ig terjedő időszakra. Eger Megyei Jogú 
Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a megbízási szerződés megkötésére, bruttó 
250.000 Ft / hó összegben. 
 
A megbízási díj fedezetének biztosítása érdekében Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése 
elrendeli az alábbi átcsoportosításokat : 
  

•  900.000 Ft átcsoportosítását a II/16/11/1/1/1/3 Ifjúsági Célú tevékenység / 
 Ifjúsági Cselekvési Terv / Dologi kiadások sorról 

 a  II/16/11/1/1/1  Ifjúsági Célú tevékenység / Ifjúsági Cselekvési Terv / 
 személyi kiadások sorra 

 
•  219.000 Ft átcsoportosítását a II/16/11/1/1/1/3 Ifjúsági Célú tevékenység / 

 Ifjúsági Cselekvési Terv / Dologi kiadások sorról 
 II/16/11/1/1/2  Ifjúsági Célú tevékenység / Ifjúsági  Cselekvési Terv / 
 munkaadókat terhelő járulékok sorra. 

 
8./ Előterjesztés HUSK-Magyar-Szlovák Határon Átnyúló Együttműködési Programban 
(2007-2013) való részvételről és az ahhoz szükséges önerő biztosításáról. 
 
Urbán Éva:  
 



Kiegészítést nem kívánt tenni, a felmerült kérdésekre kíván válaszolni. 
 
Csákvári Antal:  
 
Kérdése volt, hogy melyik szlovákiai városról van szó? 
 
Urbán Éva:  
 
Elmondta, hogy ez még egyeztetés alatt van jelenleg. Dolny Kubinban voltak a bajnokságok, 
de nem megy gördülékenyen a szervezés, ezért felvették a kollégák egy másik várossal a 
kapcsolatot. Ez már csak a 2013-as síbajnokságra vonatkozna, mivel a pályázatról 2012. 
februárban döntenek. 
 
Csákvári Antal:  
 
Másfél millió Ft lenne az önrész, 2012-ben egy millió Ft, 2013-ban 500 e Ft-ot kellene a város 
költségvetéséből biztosítani. Az előfinanszírozás 28, 5 millió Ft, amit a város utólagosan kap 
majd vissza. 
 
Csákvári Antal: 
 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság a 
egyhangúlag támogatja az előterjesztés Közgyűlés elé terjesztését. 

 
148/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 

 
A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozat 
elfogadását: 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése jóváhagyja, hogy Eger Megyei Jogú Város 
Önkormányzata, mint Vezető Partner pályázatot nyújtson be a HUSK-Magyar-Szlovák 
Határon Átnyúló Együttműködési Program (2007-2013) keretén belül megvalósuló 
„Sportfesztivál a határon átnyúló emberi kapcsolatokért” elnevezésű projektre.  
 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 

Juhászné dr. Krecz Erzsébet irodavezető 
Határidő: 2011. szeptember 30.  
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése jóváhagyja a HUSK-Magyar-Szlovák Határon Átnyúló 
Együttműködési Program (2007-2013) keretén belül megvalósuló projekthez szükséges 
1.500.000.- Ft önrész (2012. évben 1.000.000.- Ft, 2013. évben 500.000.- Ft) biztosítását, 
melyet a gördülő tervben külön költségvetési soron szerepeltetni szükséges.  
 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 

Juhászné dr. Krecz Erzsébet irodavezető 
Határidő: 2011. szeptember 30.  
 
3. 



Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a HUSK-Magyar-Szlovák Határon Átnyúló 
Együttműködési Program (2007-2013) keretén belül megvalósuló projekthez max. 
28.500.000.- Ft támogatás előfinanszírozását vállalja a 2012-2013-as években.  
 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 

Juhászné dr. Krecz Erzsébet irodavezető 
Határidő: 2011. szeptember 30.  
 
 
 
9./ Előterjesztés a közoktatási intézmények 2011/2012. tanévi mutatószámaival összefüggő 
előirányzat módosításáról. 
 
Ballagó Zoltán: 
 
 Júniusban tárgyalta a bizottság és a képviselő testület a mutatószámos anyagot. Azóta olyan 
változások következtek be, amelyek indokolják az akkori döntést felül írni. Több kollégának 
sikerült elhelyezkedni másik intézményben. A Balassi Bálint Általános Iskola 
tantárgyfelosztása során szembesültek azzal, hogy vannak többletek a rendszerben, nincsen 
túlóra az intézménynél. Az intézmény rendelkezésére bocsátottak a költségvetésénél egy 
minimális túlórát. Vannak olyan előirányzatok, melyek zárolhatók. A részmunkaidős 
foglalkoztatásból és a tartós távollétből fakadó megtakarítások szintén elvonhatók az 
intézménytől. A szakképző intézmények vonatkozásában mindig osztanak egy pótlólagos 
anyagot, mert azzal szembesülnek a tanévkezdésnél, hogy a tervezett szakképző osztályok 
nem tudtak elindulni Ez most nem fordult elő, mind a négy szakképző iskola a tervezett 
osztályokat megfelelő létszámmal el tudta indítani. 
 
Csákvári Antal: 
 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság a 
egyhangúlag támogatja az előterjesztés Közgyűlés elé terjesztését. 
 

149/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 

A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozat 
elfogadását: 

 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése elrendeli, hogy a közoktatási ágazat érintett 
intézményeiben a 2011/2012. tanévi mutatószámok változásaival összefüggésben, ezen belül 
a közalkalmazotti létszámcsökkentések módosulásai, valamint a végleges tantárgyfelosztások 
adatai alapján az 1. számú mellékletben részletezett további előirányzat zárolások 
végrehajtására kerüljön sor. 
 
                       2011. évi működési kiadási előirányzatok zárolása: 3 967 e Ft 
                       melyből:   -    személyi jellegű kiadások:                  3 124 e Ft 

- munkaadókat terhelő járulékok:            843 e Ft 
 
A zárolt előirányzatokat a 2011. évi önkormányzati költségvetés VII/25 címszámára kell 
átcsoportosítani („Önkormányzati feladatellátáshoz kapcsolódó tartalék”). 



A 2012. költségvetési évet érintő előirányzat csökkentések a költségvetés tervezésekor, az 
érvényes finanszírozási rendnek megfelelően kerüljenek figyelembevételre. 
 

 
10./ Előterjesztés egyes közoktatási intézmények módosított tanügyi dokumentumainak 
fenntartói jóváhagyására. 
 
Bíróné Bardi Ágnes: 
 
 Elmondta, hogy májusban döntött a Közgyűlés intézmény átszervezésről és ehhez 
kapcsolódóan kellett elvégezni az átszervezett intézmények tanügyi dokumentumainak a 
módosítását. Az előterjesztésben szerepel, hogy mely intézmények tanügyi dokumentumairól 
van szó. Közoktatási szakértőket kértek fel véleményezésre. Az elkészült dokumentumok 
leadásra kerültek, mellékletként eljutatták a képviselőknek. Az óvodai nevelési és 
minőségirányítási programok minden tekintetben megfelelnek, elfogadásra javasolta a 
szakértő. A Lenkey János Általános Iskola minőségirányítási programját is elfogadásra 
javasolta, a pedagógiai program némi módosításra szorul, ez folyamatban van, és októberben 
terjesztik a bizottság elé. Az iskolának van hatályos pedagógiai programja, így működése 
biztosított és törvényes. A Balassi Bálint Általános Iskola és Előkészítő Szakiskola 
dokumentumai közül a minőségirányítási programot elfogadásra javasolta, a pedagógiai 
program korrekcióra szorult, ma délelőtt küldte az iskola a módosított dokumentumot. 
Javasolta a dokumentumok elfogadását. Az Andrássy György Közgazdasági Szakközépiskola 
dokumentumai is rendben vannak. 
 
Csákvári Antal:  
A tantestület részvételével készítette a vezetés a nevelési-pedagógiai programokat. A 
minőségirányítási programokat is az intézmények dolgozták ki. Formai hiba van benne, nem 
21.-ei, hanem 20.-ai hatállyal hagyja jóvá a bizottság. 
 
Bíróné Bardi Ágnes: 
 
 A közoktatási szakértő javasolta, hogy ha 20.-án van a bizottsági ülés, akkor másnap lépjenek 
hatályba a dokumentumok. 
 
Bognár Ignác:  
 
A Lenkey János Általános Iskola és a Balassi Bálint Általonos Iskola nem egyformán van 
elbírálva. Nem találta a hibát, ami miatt a Lenkey dokumentumait nem fogadták el. 
 
Ballagó Zoltán:  
 
A két szakértői vélemény, két különböző szakértői vélemény. A Balassi vonatkozásában 
elfogadásra javasolta, a Lenkey vonatkozásában nem javasolta elfogadásra ebben a formában. 
A Balassi esetében a korrekció megtörtént a döntés hozó testület üléséig és javasolták, hogy a 
dokumentumokat fogadja el a bizottság. A Lenkey vonatkozásában a szakértő olyan 
hiányosságokat tárt fel, amelyek átdolgozása néhány nap alatt nem végezhető el. Ezért azt 
javasolták, hogy egy alaposabb előkészítő munka után októberben kerül a bizottság elé. 
 
Bíróné Bardi Ágnes: 



 Az előterjesztésben szerepel, hogy a Lenkey esetében felépítési, szerkesztési módosítások 
miatt a szakértő nem javasolta elfogadásra. 
 
Bognár Ignác: 
 A bizottság tagjai heten vannak, ne egy ember döntsön mindig mindenben. 
 
Ballagó Zoltán:  
A szakiroda egyetértett a szakértő által leírtakkal. Mint előterjesztő és irodavezető nem 
javasolta az intézmény tanügyi dokumentumainak ilyen formában történő elfogadását, 
bizonyos feltételeknek meg kell felelnie. 
 
Csákvári Antal:  
Kérdése volt, hogy augusztusban volt-e idő elkészíteni a dokumentumokat? 
 
Bíróné Bardi Ágnes: augusztus 31.-ig kellett beadni. 
 
Csákvári Antal:  
Igazgató Úrnak sok feladata volt a tanévkezdés miatt is. Megérti, hogy nem sikerült az 
elvártaknak megfelelően elkészíteni. 
 
Martonné Adler Ildikó: 
 
 A Balassi esetében össze kellett fésülni a dokumentumokat, a pedagógiai programokat a 
Felsővárosiéval. Úgy gondolja, hogy sokkal nagyobb horderejű munka volt ezt összehozni. A 
kollégák nyáron is bejártak dolgozni. Nem egyforma a mérték a két esetben. A tanügyi 
dokumentumok, ha nem a szabályoknak megfelelően készülnek az nem mindegy. 
 
Felföldiné Szabados Ágnes: 
 Szerette volna elmondani a bizottságnak, hogy az átszervezés hogyan zajlott le az óvodákban. 
Eger város összes óvodáját nagy dicséret illeti, hogy a június 30.-ai engedélyezett indulástól 
augusztus 30.-áig minden feladatot elvégeztek. Ebbe beletartoznak az átalakítások, a 
dokumentáció, a személyi kérdések. Köszönetet mond Mályi Éva szakértőnek és az irodának. 
Valamennyi tagintézmény vezetőjére és valamennyi óvodapedagógusra jellemző az, hogy 
mindenkiben nagy az akarás vágy és a bizonyítás. Saját körzetében azt látta, hogy mindenki 
azon dolgozik, hogy ne sérüljenek a gyerekek és a szülők érdekei, betartsák azt, amit ígértek. 
Az átalakítások még nem fejeződtek be, de várhatóan októberre készen lesznek és mindenkit 
szeretettel vár a Szivárvány Óvodába. 
 
Csákvári Antal: 
 Megnyugtató ezt hallani, sok munka volt ezzel. 
 
Bodnár Gábor:  
A tanügyi dokumentumokkal kapcsolatban elmondta, hogy előfordul, hogy az anyag a 
szakértő véleményével nem egyezik. Módosításra szorul, majd a legközelebbi alkalommal 
elfogadják. 
 
A Humán Erőforrás Bizottság  a 4.pontban foglaltakról nem döntött. 
Az 1., 2., 3., 5., 6. pontban foglaltakat  6 igen,egyhangú szavazattal elfogadta. 
 

97/2011. (IX.20). Humán Erőforrás Bizottság döntés 



 
A bizottság saját hatáskörben eljárva 2011. szeptember 21-i hatállyal jóváhagyja a Benedek 
Elek Óvoda Helyi Nevelési Programját és Intézményi Minőségirányítási Programját. 

 
Felelős: Ballagó Zoltán – Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda vezetője 
              Gál Judit - Óvodavezető 
Határidő:   2011. szeptember 21. 

 
 

98/2011. (IX.20). Humán Erőforrás Bizottság döntés 
 
A bizottság saját hatáskörben eljárva 2011. szeptember 21-i hatállyal jóváhagyja a Szivárvány 
Óvoda Helyi Nevelési Programját és Intézményi Minőségirányítási Programját. 

 
 Felelős: Ballagó Zoltán – Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda vezetője 
                       Felföldiné Szabados Ágnes - Óvodavezető 
 Határidő:   2011. szeptember 21. 
 

99/2011. (IX.20). sz. Humán Erőforrás Bizottság döntés 
 
A bizottság saját hatáskörben eljárva 2011. szeptember 21-i hatállyal jóváhagyja a Ney Ferenc 
Óvoda Helyi Nevelési Programját és Intézményi Minőségirányítási Programját. 

 
 Felelős: Ballagó Zoltán – Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda vezetője 
                      Csományné Pós Judit - Óvodavezető 
 Határidő:   2011. szeptember 21. 
 

100/2011. (IX.20). sz. Humán Erőforrás Bizottság döntés 
 
A bizottság saját hatáskörben eljárva nem döntött a Lenkey János Általános Iskola Intézményi 
Minőségirányítási Programjáról. 
 
 Felelős: Ballagó Zoltán – Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda vezetője 
                       Szeleczki János - Igazgató 
 Határidő:   2011. szeptember 21. 
 

101/2011. (IX.20). sz. Humán Erőforrás Bizottság döntés 
 
A bizottság saját hatáskörben eljárva 2011. szeptember 21-i hatállyal jóváhagyja a Balassi 
Bálint Általános Iskola és Előkészítő Szakiskola Pedagógiai Programját és Intézményi 
Minőségirányítási Programját. 
 
 Felelős: Ballagó Zoltán – Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda vezetője 
                       Lachata István - Igazgató 
 Határidő:   2011. szeptember 21. 
 

102/2011. (IX.20). sz. Humán Erőforrás Bizottság döntés 
 
A bizottság saját hatáskörben eljárva 2011. szeptember 21-i hatállyal jóváhagyja az Andrássy 
György Közgazdasági Szakközépiskola Pedagógiai Programját. 
 
 Felelős: Ballagó Zoltán – Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda vezetője 
                      Rozmán Éva - Igazgató 
 Határidő:   2011. szeptember 21. 



 
 
11./ Előterjesztés az intézményi minőségirányítási programok végrehajtásának éves 
értékeléséről, valamint a javasolt intézkedések fenntartói jóváhagyásáról. 
 
Bíróné Bardi Ágnes: Elmondta, hogy minden intézménynek van minőségirányítási 
programja és az előterjesztés arról szól, hogy a 2010/2011-es tanévben végzett munkát kell 
értékelni. Tehát azok a programok, amelyek most elfogadásra kerültek, azok a következő 
időkben lesznek hatályosak. Csatolták az intézmények éves értékelését, itt vannak kötelezően 
előírt elemek, amelyeket el kell végezni, pl. az országos mérések értékelése, nevelő munka 
eredményességének értékelése. Minden intézmény attól függően, hogy a minőségirányítási 
programjában az adott évre milyen intézkedéseket, feladatokat határozott meg, azt értékeli 
ebben a programban, lehet az a partnerkapcsolatok fejlesztése vagy a belsőellenőrzés 
erősítése.  
Bodnár Gábor: A tantestületek minden évben az iskolai működés egy-egy területét górcső 
alá vonták, az egyik évben az elfogadottságát az iskolának, a másik évben a beiskolázást a 
harmadik évben a továbbtanulási mutatókat nézik meg. Ezekből mindig nagyon fontos 
következtetéseket lehetett levonni. Gratulált az értékelések készítőinek, mert rendben van, 
szép, precíz, átgondolt anyag. 
Csákvári Antal: Kérése volt az iroda felé, hogy a jövőben ne egyszerre kerüljenek az 
anyagok a bizottság elé, mert ez nagyon sok legalább meg kellene felezni. 
Ballagó Zoltán: Jövőre tíz intézménnyel kevesebb lesz, így annyival kevesebb lesz az anyag 
is. Természetesen, ha a bizottságnak ez a kérése, akkor legközelebb figyelembe veszik 
 
Csákvári Antal: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság a 
egyhangúlag elfogadta az előterjesztést. 
 

103/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 

A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Szivárvány Óvoda Intézményi 
Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
     Felföldiné Szabados Ágnes - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 
 

104/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Katica Óvoda Intézményi Minőségirányítási 

Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  
 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Felföldiné Szabados Ágnes - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

105/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Deák Ferenc Óvoda Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  
 



   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
     Felföldiné Szabados Ágnes - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

106/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 

A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Csillagfény Óvoda Intézményi 
Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  
 

   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
     Felföldiné Szabados Ágnes - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

107/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Dr. Hibay Károly Óvoda Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  
 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
     Felföldiné Szabados Ágnes - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

108/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Benedek Elek Óvoda Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  
 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Gál Judit - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 

 
109/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 

 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Bervavölgyi Óvoda Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  
 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Gál Judit - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

110/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Gyermeklánc Óvoda Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  
 
 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Gál Judit - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

111/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Joó János Óvoda Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  



 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Gál Judit - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

112/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja az „OVI-VÁR” Óvoda Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  
 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Gál Judit - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 
 
 
 

113/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Ney Ferenc Óvoda Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  
 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Csományné Pós Judit - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

114/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Gyermekkert Óvoda Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést.  
 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Csományné Pós Judit - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

115/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja az Epreskert utcai Óvoda Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést. 
 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Csományné Pós Judit - Óvodavezető 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

116/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Hunyadi Mátyás Általános Iskola Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést, és jóváhagyja az 
intézmény 2011/2012-es tanévre szóló Intézkedési tervét.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Bodnár Gábor - Igazgató 



   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

117/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Lenkey János Általános Iskola Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést, és jóváhagyja az 
intézmény 2011/2012-es tanévre szóló Intézkedési tervét.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Szeleczki János - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

118/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Dr. Kemény Ferenc Általános Iskola 

Intézményi Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést, és jóváhagyja 
a Kemény Ferenc Sportiskola és Általános Iskola 2011/2012-es tanévre szóló Intézkedési tervét.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Kékesi László - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

119/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 

A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Felsővárosi Általános Iskola és Előkészítő 
Szakiskola Intézményi Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést, és 
jóváhagyja a Balassi Bálint Általános Iskola és Előkészítő Szakiskola 2011/2012-es tanévre szóló 
Intézkedési tervét. 

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Lachata István - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 

120/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Pásztorvölgyi Általános Iskola és Gimnázium 

Intézményi Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést, és jóváhagyja 
az intézmény 2011/2012-es tanévre szóló Intézkedési tervét. 

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Kántor Zsolt - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

121/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Dobó István Gimnázium Intézményi 

Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést, és jóváhagyja az 
intézmény 2011/2012-es tanévre szóló Intézkedési tervét.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Csontosné Mészáros Katalin - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 



 
122/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 

 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Szilágyi Erzsébet Gimnázium és Kollégium 

Intézményi Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést, és jóváhagyja 
az intézmény 2011/2012-es tanévre szóló Intézkedési tervét.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Gönczi Sándor - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

123/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Kossuth Zsuzsa Gimnázium, Szakképző Iskola 

és Kollégium Intézményi Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést, 
és jóváhagyja a Kossuth Zsuzsanna Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium 2011/2012-es 
tanévre szóló Intézkedési tervét.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Matúzné Nagy Ildikó - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

124/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Bornemissza Gergely Szakközép-, Szakiskola 

és Kollégium Intézményi Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést, 
és jóváhagyja az intézmény 2011/2012-es tanévre szóló Intézkedési tervét. 

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Borbély András - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 

125/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja az Andrássy György Közgazdasági 

Szakközépiskola Intézményi Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves 
értékelést, és jóváhagyja az intézmény 2011/2012-es tanévre szóló Intézkedési tervét.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Rozmán Éva - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

126/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja az Egri Kereskedelmi, Mezőgazdasági, 

Vendéglátóipari Szakközép-, Szakiskola és Kollégium Intézményi Minőségirányítási 
Programjának végrehajtásáról szóló éves értékelést, és jóváhagyja az intézmény 2011/2012-es 
tanévre szóló Intézkedési tervét.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Dr. Vasas Joachim - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 
 



127/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 

A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Farkas Ferenc Zeneiskola Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény Intézményi Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló 
éves értékelést, és jóváhagyja az intézmény 2011/2012-es tanévre szóló Intézkedési tervét.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Barczi-Bennett Edina - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 
 

128/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
 A bizottság saját hatáskörben eljárva elfogadja a Városi Nevelési Tanácsadó, Pályaválasztási és 

Logopédiai Intézet Intézményi Minőségirányítási Programjának végrehajtásáról szóló éves 
értékelést, és jóváhagyja az intézmény 2011/2012-es tanévre szóló Intézkedési tervét.  

 
   Felelős: Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Balázsné Csuha Mária - Igazgató 
   Határidő: 2011. szeptember 21. 

 
 
 
12./ Előterjesztés egyes közoktatási intézmények Alapító Okiratának módosítására. 
 
Ballagó Zoltán: Ez egy technikai típusú alapító okirat módosítás, melynek oka a 
közoktatásról szóló törvény szeptember elsejétől történő módosítása, amely a sajátos nevelési 
igényű tanulók definícióját módosította. Azon 11 intézmény alapító okiratát szeretné 
módosíttatni a szeptemberi Közgyűlésen, ahol van ilyen típusú gyermekekkel való 
foglalkozás. 
Bognár Ignác: A 29. pont a; és b; szakasza között egyetlen szó eltérés van, nem kellene két 
külön pontba szedni és módosítani sok mindent. A „tartós” szó helyett az „és vagy a „vagy 
szavakat kellene beiktatni. 
Csákvári Antal: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság a 
egyhangúlag támogatja az előterjesztés Közgyűlés elé terjesztését. 
 

150/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alapítói iratok 
módosításának elfogadását: 

 
 

13./ Előterjesztés a középfokú nevelési-oktatási intézményekben a 2012/213. tanévben 
indítható tanulócsoportok számáról. 
 
Merczel Éva: A fenntartónak szükséges döntést hoznia a tekintetben, hogy a beiskolázással 
kapcsolatban a kilencedik évfolyamon milyen és hány tanulócsoport indítását engedélyezi. 
Ezen döntés következményeként lesz jogosultsága az intézményeknek arra, hogy a 
pályaválasztási tájékoztatójukat a megfelelő módon megjelentessék. A javaslat az 
intézmények befogadóképességének vizsgálatával készül el. A Dobó István Gimnáziumban a 
hat osztályos képzés felfutásával és a tantermek, az infrastruktúra maximális kihasználása 



mellett a következő tanévben egy gimnáziumi osztállyal kevesebbet tudnak indítani. A 
szakközépiskolák tekintetében ebben az évben is javasolják azt a döntéshozóknak, hogy a 
kamarai állásfoglalásra tekintettel a gépészeti szakmacsoportba hirdessék meg 
szakközépiskolai osztály indítását. Ez azt jelenti, hogy a Bornemissza Gergely 
Szakközépiskolában a jelenleg beindult egy szakközépiskolai osztály helyett kettő osztály 
indulna. A szakképzési évfolyamokon elképzelhető, hogy a bizonytalan beiskolázás miatt az 
elképzelt intézményi tanulócsoport számok, amelyek tervezés szintjén megjelennek 
valószínűleg kevesebbek lesznek. Arra tettek javaslatot, hogy egy osztállyal több 
tanulócsoportot működtessen a város a következő tanévben. 
Ballagó Zoltán: Nehéz helyzetben vannak a következő tanév beiskolázásának tervezésénél, 
hiszen még a jogszabályok nem ismertek, ezért a mostani szabályoknak megfelelően tudják 
elkészíteni. A közoktatási törvény, a szakképzési törvény és az önkormányzatokról szóló 
törvény is befolyásolja ezt, így most olyan dologról kell dönteni, ami nem is biztos, hogy az 
önkormányzat fenntartásában marad. 
Aranyosi Gábor: Bizonyos fajta iskolákban a szakközépiskolai képzés az a képzések 
zsákutcája, ugyanis a gyerek sokat tanul, de nem tudja hasznosítani. Tanulnak vendéglátást, 
turizmust, marketinget és senki nem fogadja el. Ez a megjegyzés nem az irodának szól, hanem 
azoknak, akik a szakképzésért felelősek a minisztériumban. A gyerekeket az érettségitől a 
vizsgáktól szinte elriasztják, mert földrajzból kell tanulni 500 oldalt, míg vendéglátásból 1200 
oldalt és a gyerek nem ezt fogja választani. Beiskolázási gondok vannak, a gyermekek 
létszáma csökken és a képességeik sem optimális minden iskolatípusban, ezért a szakiskolai 
képzést kell előtérbe helyezni. Annak idején a Dobó István Gimnázium lépett először és már 
5. osztályban kiválogatta a legjobb gyerekeket. Egyre kevesebb a gyerek és van, aki megkapja 
azt a lehetőséget, hogy nem 8. osztály után, hanem már 5. osztály után megkapja a legjobb 
gyereket. A másik probléma, hogy mi van akkor, ha kiderül, hogy a gyerek nem alkalmas 
vagy nem tudja azt a követelményrendszert teljesíteni, akkor az átjárásnak a lehetősége szinte 
lehetetlen. 
Rozmán Éva: Azt látta, hogy a köztudatban a régi bevált szakközépiskolai metódus az az, 
hogy érettségit és szakmát ad, pedig nem kel szakmai tantárgyból érettségiznie. Az OKJ.s 
képzésnél például marketing és reklámügyintézőnek tanul és előtte marketinget tanult, akkor 
törvényesen felmenthető azokból a tantárgyakból, amelyeket már tanult, ilyen formán van 
kapcsolat az érettségi előtti és az érettségi utáni képzésben. A koncepcióból úgy látta, hogy 
kötelező lesz a felvételi és annak alapján kell eldönteni, hogy melyik középfokú intézménybe 
való. Talán így helyükre kerülnek a dolgok és a gyerekek a képességeiknek megfelelő 
középiskolát fognak végezni. 
Csákvári Antal: Úgy látta, hogy régen, akik az érettségi mellé szakmát is kaptak, azoknak 
nehezebb volt bekerülni a felsőoktatásba, egyetemekre. 
Aranyosi Gábor: Elmondta, hogy ha az Ő fia most 15 éves lenne, akkor az Andrássy György 
Közgazdasági Szakközépiskolába vinné el tanulni, mert komoly hátteret kapna a 
továbbtanuláshoz. Nagyon jó elem a szakképzési koncepcióban, hogy a pályaorientációs 
tevékenységet meg kell erősíteni és a gyermekek képességeit fel kell mérni és ezen a 
minősítésen nem szabad senkinek sem megsértődnie. Az általános iskolából kikerülő 
gyerekek egy része olyan tudással megy középiskolába, am nagyon nehézzé tesz a 
középiskolában való megfelelést. Volt olyan gyerek, akinek az átlaga 1,8 volt félévkor, de 
mégsem lehet kirakni az utcára, valakinek foglalkoznia kell vele. Olyan iskolában, amely 
gyűjtőiskola, ahol az ilyen gyerekekkel foglalkoznak ott az írással és olvasással kell kezdeni a 
foglalkozást. A TISZK-nek lehetősége van arra, hogy bizonyos fajta képességvizsgálatokat 
elvégezzen a gyerekekkel. A vizsgálat után sokkal könnyebben tud dönteni a szülő és a 
gyermek is a tovább tanulást illetően.  
Csákvári Antal: 



Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak.  
Megállapítja, hogy a bizottság a egyhangúlag támogatja az előterjesztés Közgyűlés elé 
terjesztését. 
 

151/2011. (IX. 20.) számú HEB döntés: 
 
A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozat 
elfogadását: 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy a Dobó István Gimnázium a 
2012/2013. tanévben 2 négy évfolyamos gimnáziumi osztályt (általános, nyelvi, biológia 
tagozat) és 1 öt évfolyamos nyelvi előkészítő gimnáziumi osztályt indíthat a 9. 
évfolyamon. Fentieken túl a Közgyűlés engedélyezi, hogy az intézmény a 7. évfolyamon 
indíthat 1 hat évfolyamos gimnáziumi osztályt. Továbbá a Közgyűlés engedélyezi, hogy a 
hat évfolyamos gimnáziumi osztály felvételi eljárása során az intézmény írásbeli felvételi 
vizsgát és szóbeli meghallgatást tartson. 

 
 

Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 
  Ballagó Zoltán  

Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda 
Vezetője 

Csontosné Mészáros Katalin  
Dobó István Gimnázium Igazgatója 

Határidő: 2012. szeptember 1. 
 
 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy a Szilágyi Erzsébet Gimnázium 
és Kollégium a 2012/2013. tanévben 5 osztályt indíthat a 9. évfolyamon. Ebből 4 osztály 
négy évfolyamos gimnáziumi osztály (általános, angol, német, humán, reál tagozat), 
további 1 osztály Arany János Tehetséggondozó Programban résztvevő öt évfolyamos 
gimnáziumi osztály. 

 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 
  Ballagó Zoltán  

Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda 
Vezetője 

Gönczi Sándor  
Szilágyi Erzsébet Gimnázium és Kollégium 

Igazgatója 
Határidő: 2012. szeptember 1. 

 
 

 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy a Pásztorvölgyi Általános Iskola 
és Gimnázium a 2012/2013. tanévben 2 osztályt indíthat a 9. évfolyamon, melyből 1 
osztály öt évfolyamos nyelvi előkészítő gimnáziumi osztály, 1 osztály pedig öt évfolyamos 
két tanítási nyelvű gimnáziumi osztály. 
 



Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 
  Ballagó Zoltán  

Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda 
Vezetője 

Kántor Zsolt  
Pásztorvölgyi Általános Iskola és Gimnázium 
Igazgatója 

Határidő: 2012. szeptember 1. 
     
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy a Kossuth Zsuzsanna 
Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium a 2012/2013. tanévben 4 osztályt indíthat a 9. 
évfolyamon, melyből 2 osztály négy évfolyamos szakközépiskolai osztály, 1 osztály négy 
évfolyamos rendvédelmi pályára előkészítő szakmacsoporton kívüli szakközépiskolai 
osztály, 1 osztály pedig szakiskolai osztály.  
 

Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 
  Ballagó Zoltán  

Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda 
Vezetője 

Matúzné Nagy Ildikó  
Kossuth Zsuzsanna Szakközépiskola, Szakiskola 
és Kollégium Igazgatója 

Határidő: 2012. szeptember 1. 
 
 
 

Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy az Andrássy György 
Közgazdasági Szakközépiskola a 2012/2013. tanévben 4 osztályt indíthat a 9. 
évfolyamon, melyből 2 osztály négy évfolyamos szakközépiskolai osztály, 1 osztály öt 
évfolyamos két tanítási nyelvű szakközépiskolai osztály, 1 osztály pedig öt 
évfolyamos nyelvi előkészítő szakközépiskolai osztály.  

 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 
  Ballagó Zoltán  

Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda 
Vezetője 

Rozmán Éva  
Andrássy György Közgazdasági Szakközépiskola 
Igazgatója 

Határidő: 2012. szeptember 1. 
 
 

 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy az Egri Kereskedelmi, 
Mezőgazdasági, Vendéglátóipari Szakközép-, Szakiskola és Kollégium a 2012/2013. 
tanévben 10 osztályt indíthat a 9. évfolyamon, melyből 3 osztály négy évfolyamos 
szakközépiskolai osztály, 6 osztály szakiskolai osztály, 1 osztály pedig előrehozott 
szakképző osztály. 

 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 



  Ballagó Zoltán  
Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda 

Vezetője 
Prof. Dr. Vasas Joachim  
Egri Kereskedelmi, Mezőgazdasági, 
Vendéglátóipari Szakközép-, Szakiskola és 
Kollégium Igazgatója 

Határidő: 2012. szeptember 1. 
 
 
 

Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy a Bornemissza Gergely  
Szakközép-, Szakiskola és Kollégium a 2012/2013. tanévben 7 osztályt indíthat a 9. 
évfolyamon az általános műveltséget megalapozó szakaszban, melyből 2 osztály négy 
évfolyamos szakközépiskolai osztály, 2 osztály szakiskolai osztály, 1 osztály 
felzárkóztató szakiskolai osztály, 2 osztály pedig előrehozott szakképző osztály. 

 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 
  Ballagó Zoltán  

Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda 
Vezetője 

Borbély András 
Bornemissza Gergely  Szakközép-, Szakiskola és 
Kollégium Igazgatója 

Határidő: 2012. szeptember 1. 
 

 
14./ Tájékoztató maximális csoport- osztálylétszám alakulásáról a 2011/2012. tanév 
indításánál. 
 
Ballagó Zoltán: 
 
 A múlt ill. ezen a héten volt három intézményvezetői értekezlet, ahol jelezték az 
intézményvezetőknek, hogy a bizottság szeretné ha a három szakkollégium ebben a 
tárgykörben kifejtené a véleményét, és októberre a bizottság elé kerülnek ezek a szakmai 
javaslatok. 
 
Csákvári Antal:  
 
Kérdése volt, hogy a plusz 10%-kal kapcsolatban lesz-e az állásfoglalás. 
 
Ballagó Zoltán:  
Válaszként elmondta, hogy igen, a 10%-kal kapcsolatban. 
 
Csákvári Antal:  
A középfokú iskoláknál van ahol elég kifeszített a csoportlétszám. 
 
Ballagó Zoltán:  
 



Az általános iskoláknál jól látszott az első, negyedik és az ötödik, nyolcadik évfolyam között, 
hogy az alsó tagozatban vannak a sajátos nevelési igényű tanulók, akik kettőnek, háromnak 
számítanak. Az intézményben folyó nevelő-oktató munka okán ezek a gyerekek felzárkóznak 
és felső tagozatra eltűnik, de ott magasabb is az engedélyezett létszám. A plusz 10%-ban van 
olyan, hogy az nem egy gyerek, hanem kettőnek, háromnak számít. 
 
Csákvári Antal: 
 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak.  
Megállapítja, hogy a bizottság a egyhangúlag támogatja a tájékoztató Közgyűlés elé 
terjesztését. 
 
 
15./ Tájékoztató az alap- és középfokú nevelési-oktatási intézmények 2010/2011. tanévben 
elért eredményeiről. 
 
Csákvári Antal:  
Nagyon szépen elkészített anyagot kaptak. 
 
Ballagó Zoltán: 
 Az anyagot Merczel Éva és Bereczné Pálfi Erika készítette. 
 
Ládiné Szabó Tünde:  
A Felsővárosi Általános Iskolában az 1213 gyerekből 491 hátrányos helyzetű és 191 
halmozottan hátrányos helyzetű. Szeretné kérni a városvezetést, hogy ha már annak idején 
elvállalták ezeknek a gyerekeknek az oktatását-nevelését, akkor a pedagógusok munkáját 
segítsék vagy óraszámban vagy pedagógus asszisztenssel. 
 
Csákvári Antal: 
 A pedagógus asszisztens nagyon fontos volna, a munkaerőpiacról is szívna fel munkaerőt és 
nagyon sok terhet levenne a pedagógus válláról. Kérték az intézmény vezetőjét, hogy 
készítsen egy javaslatot a bizottság számára. 
 
Ballagó Zoltán: 
 
 Javasolta, hogy várják meg a jogszabályokat, mert lehet, hogy jelenős változások lesznek. A 
tantárgyfelosztás átvizsgálása kapcsán sok érdekességet láttak és lennének javaslataik, hogy 
hogyan lehetne még ésszerűbben a működést meghatározni. Amennyiben meglesznek a 
jogszabályok, már egy olyan javaslatot tudnának a bizottság és a Közgyűlés elé terjeszteni, 
amely kellőképpen megalapozott a költségvetéshez igazított. 
 
Bodnár Gábor:  
Remélte, hogy a bizottság tagjai azt a táblázatot is látták, ahol az egy tanulócsoportra jutó 
gyerekek létszáma van közölve. Amennyiben 19-20 fő körül alakul az átlag létszáma a 
tanulócsoportnak az enyhítheti a problémákat. 
 
Ládiné Szabó Tünde: Nem mindegy, hogy egy egerszalóki gyerek van az iskolában vagy 
egy jó családból származó, jó szociális háttérrel rendelkező gyerek. Tudja azt, hogy egy 
sérült, rossz szociális hátterű gyermekkel háromszor annyi energiája megy el egy 
pedagógusnak. 



Bognár Ignác: 
 
 Általános iskolában minden negyedik gyermek hátrányos helyzetű. A kormánynak volt egy 
olyan döntése, hogy az igazolatlan hiányzáshoz kötötték a családi pótlék folyósítását. Szerette 
volna tudni, hogy erről van-e valamilyen adat az irodának? 
 
Ballagó Zoltán: 
 
 Ezzel nem az oktatási iroda foglalkozik, hanem a szociális iroda. Nekik biztosan van 
kimutatásuk, hogy elmúlt időszakban hány ilyen gyermekkel foglalkoztak. 
 
Martonnáé Adler Ildikó: 
 
 Értékelni kell a kormányzati szándékot, hogy támogatja azt, hogy a gyerekek iskolába járnak. 
Olyan szociális környezetből érkeznek a gyerekek, hogy addig, amíg iskolában tartózkodnak 
addig kapnak jót, addig fejlődnek. 
 
Csákvári Antal: Valóban van ilyen pozitív kormányzati döntés, amely próbálja a szülők 
felelősségét növelni.  
 
Ballagó Zoltán:  
 
Az ösztöndíj rendszert is meg kell említeni. Egy szakiskolai hálózatban igen jelentős pénzeket 
lehet megszerezni, hogy ha megfelelő a tanulmányi eredmény, a másik feltétele, hogy nem 
lehet igazolatlan órája. Az intézményvezetők arról számolnak be, hogy egyre több tanuló 
részesül ilyen ösztöndíjban. 
 
Csákvári Antal:  
 
Arra kérték a Balassi Bálint Általános Iskolát, hogy építsenek fel egy javaslatot, hogy milyen 
létszámot szeretnének 
 
Csákvári Antal: 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak.  
Megállapítja, hogy a bizottság a egyhangúlag támogatja a tájékoztató Közgyűlés elé 
terjesztését. 
 
Ballagó Zoltán: Kiegészítésként elmondta, hogy a múltkori bizottsági ülésen elhangzott, 
hogy a bizottság kért egy tájékoztató anyagot az egerbaktai per vonatkozásában. Kérte 
Aljegyző Urat, hogy írja le, hogyan áll az ügy. Ezt az anyagot most kiosztják. Ebben látható, 
hogy július 12.-én kezdeményezte az önkormányzat a peres eljárás folytatását és 2012. január 
12.-én tűzte napirendre a bíróság a per tárgyalását. 24 millió Ft és késedelmi kamat 
megfizetéséről van szó. 
 
16. napirendi pont 
 
Előterjesztés önkormányzati bérlakás tekintetében fennálló bérlőkijelölési jog megszűnésére 
Előterjesztő: Habis László polgármester 
Előadó: Dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
 
Csákvári Antal 



Kérdés észrevétel nem lévén kéri a bizottság tagjait szavazzanak az előterjesztésről. Megállapítja, 
hogy a bizottság 7 igen szavazattal elfogadta az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.  
 

109./2011. (IX. 20.) HEB döntés 
 

A bizottság az alábbi határozat meghozatalát javasolja a közgyűlés számára: 
 

Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul az Egri Futball Club Kft-t - az Eger, Mátyás kir. 
u. 51. III/10. szám alatti lakásra vonatkozóan - megillető bérlőkijelölési jogának 2011. október 1. 
napjától történő megszűnéséhez. 

 
Felelős: a határozat Evat Zrt-vel való közléséért, 

valamint a szerződés megkötéséért 
        a polgármester megbízásából 
         dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 

Határidő: 2011. október 31. 
17. napirendi pont 
 
Előterjesztés önkormányzati bérlakás vonatkozásában bérlőkijelölési jog biztosítására 
Előterjesztő: Habis László polgármester 
Előadó: Dr. Palotai Zsuzsanna 
 
Zakarné Tóth Brigitta 
Kiegészíti, hogy a Markhot Ferenc Kórház is nyújtott be bérlőkijelölési jog biztosítására kérelmet. 
Négy frissen végzett rezidens orvos jönne ide lakni. Az egyik lakás a Mátyás király úton van, a másik 
pedig a Pozsonyi utcában. Ugyanolyan feltételek vonatkoznak majd a bérlőkijelölési jogra mint az 
elmúlt évben. 400Ft./m2 +ÁFA a bérleti díj. A költségelvű lakbér 500Ft./ m2 +ÁFA.  
 
Aranyosi Gábor 
Kevesli a kezdő orvosok fizetését, és kérdezi, hogy ki tudják-e majd fizetni a lakbért. 
 
Zakarné Tóth Brigitta 
Szülői segítséggel fizetik a lakbért. 
 
 
Csákvári Antal 
Javasolja, hogy fogadják el a módosításokkal együtt az előterjesztést. 
További kérdés észrevétel nem lévén kéri a bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 
Megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal elfogadta a módosításokkal együtt az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatokat.  
 

110./2011. (IX. 20.) HEB döntés 
 

A bizottság az alábbi határozatok meghozatalát javasolja a közgyűlés számára: 
 

1. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése az Eger, Mátyás kir. u. 51. III/10. szám alatt lévő 2 
szobás, 48 m2 alapterületű, komfortos lakásra vonatkozóan bérlőkijelölési jogot biztosít az 
Eger-Eszterházy Szabadidő és Sportegyesület részére, a következő feltételekkel: 

• A lakbér mértékét a 26/2009. (V. 29.) számú önkormányzati rendelet 44. §-a szerint kell 
megállapítani, 

• A bérlőkijelölési jog időtartama 5 év, a bérleti szerződés időtartama egy év, de legfeljebb az 
Eger-Eszterházy Szabadidő és Sportegyesülettel fennálló szerződés időtartama, valamint 

 
2. A bérleti szerződés létrejöttének feltétele közjegyzői okirat megkötése, s a költségek 

megfizetése. 



Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése az Eger, Pozsonyi u. 41. II/10. szám alatti 1 + 2 
félszobás, 60 m2 alapterületű, összkomfortos, valamint az Eger, Mátyás kir. u. 64. IV/1. szám 
alatti 2 szobás, 54 m2 alapterületű, komfortos lakásra vonatkozóan bérlőkijelölési jogot biztosít 
a Markhot Ferenc Kórház Egészségügyi Szolgáltató Nonprofit Kiemelten Közhasznú Kft. 
részére a következő feltételekkel: 

• A bérleti jogviszony időtartama egy év, de legfeljebb a Markhot Ferenc Kórház Egészségügyi 
Szolgáltató Nonprofit Kiemelten Közhasznú Kft-vel fennálló jogviszonyuk időtartama, 

• A lakbér mértékét a hivatkozott rendelet 39. §. (2) bekezdésében foglaltak szerint, azaz az 
Eszterházy Károly Főiskola bérlőkijelölési jogával érintett oktatói bérlakások esetén 
alkalmazandó lakbérrel egyezően kell megállapítani. (Költségelvű lakbér 400 Ft/m2, a 
szociális lakbér jövedelemtől függően ennek 40-70 %-a), 

• Az óvadék megfizetése, valamint a bérleti szerződés közjegyzői okiratba foglalása alól 
mentesülnek a bérlők. 

 
 

Felelős: a határozat Evat Zrt-vel való közléséért, 
valamint a lakások bérbe adásáért 

        a polgármester megbízásából 
         dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
 

Határidő: 2011. október 31. 
18. napirendi pont 
 
Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének rendelet-tervezete a helyi szociális 
támogatásokról és a gyermekvédelmi ellátásokról valamint az igénylés és a folyósítás rendjéről 
szóló 21/2006. (V. 26.) önk. sz. módosításáról 
Előterjesztő: Csákvári Antal tanácsnok 
Előadó: Dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
 
Csákvári Antal 
A szociális törvény változott, és az teszi minden önkormányzat számára kötelezővé, hogy a saját 
rendeletét módosítsa. Tartalmazza helyi és normatív támogatásokat, de van lakásfenntartási támogatás. 
Az anyagban láthatták a bizottság tagjai, hogy mi az, ami változott. Temetési segélynél módosul a 
beadhatási határidő, hat hónapra. A közgyógyellátással kapcsolatosan lesz változás, ha a jövedelme 
nem haladja meg az öregségi nyugdíj minimum 200%-át. A jövedelem értékhatár 74.100.-Ft.-ról, most 
felemelkedik 76.950.-Ft.-ra. De ehhez már magas gyógyszerköltség kell. A közgyógy ellátásban csak 
azt a gyógyszerköltséget lehet figyelembe venni, amit az OEP igazolt. A normatív lakásfenntartási 
támogatásra 855 E Ft vagyon alatt jogosultak, a helyinél pedig akinek 1.710.000 Ft-nál több vagyona 
van, az nem jogosult a támogatásra.  
 
Csákvári Antal 
Jó, hogy a lakásfenntartási támogatásnál az általános rezsin kívül más többletkiadást is belevesz a 
rendeletünk a költségtényezők közé. Az állam 90%-ot átvállal, így az önkormányzatnak csak 10%-ot 
kell fizetnie. De ez a 10% sem kevés, ebben az évben kb. 30.000.000 Ft.? 
 
Dr. Palotai Zsuzsanna 
Ebben az évben kb. 60.000.000  Ft. lesz év végére. Ennek a 60 millió Ft.-nak a fele helyi lakáscélú 
támogatás volt azt teljes egészében az önkormányzat állta, a fennmaradó 30 millió Ft.-ból pedig az 
önkormányzat 3 millió Ft.-ot fizetett.  
 
Lakatos Oszkár 
Az adósságkezelési támogatásról érdeklődik, mivel úgy tudja, hogy kimerültek az erre szánt keretek. 
Kérdezi, hogy ezzel kapcsolatosan lesz-e valamilyen módosítás? 
 
Dr. Palotai Zsuzsanna 



Az adósságkezelési támogatás során kb. háromszor annyian kértek támogatást, mint korábban, kb. két 
harmaduk kapott, és egyharmada, akik ténylegesen teljesítettek is. Tetten érhetőek voltak a 
visszaélések az adósságkezelési támogatással kapcsolatban, akik egyszer már támogatást kaptak, 
később azért nem fizették a rezsijüket, mert újabb támogatásra számítottak. Ebben az évben keret 
hiányában már nem lesz adósságkezelési támogatás. 
 
Lakatos Oszkár 
Azt javasolja, hogy ne lehessen két éven belül többször adósságkezelési támogatásra beadni a 
kérelmet. 
 
Csákvári Antal 
Kérdezi, hogy adósság kezelési támogatásra mennyi pénz lett fordítva? 
 
Dr. Palotai Zsuzsanna 
16.000.000 Ft. Nem köteles az önkormányzat adósságkezelési támogatást adni, de ha igen, akkor a 
törvény szerint kell eljárni. 
Csákvári Antal 
További kérdés észrevétel nem lévén kéri a bizottság tagjait, szavazzanak a rendelet-tervezet 
módosításáról. Megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal támogatja az anyag Közgyűlés elé 
terjesztését. 
 

111./2011. (IX. 20.) HEB döntés 
 

A bizottság az alábbi határozatok meghozatalát javasolja a közgyűlés számára: 
 
A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése számára a helyi szociális 
támogatásokról és a gyermekvédelmi ellátásokról valamint az igénylés és a folyósítás 
rendjéről szóló 21/2006. (V. 26.) sz. rendelet beterjesztett módosítását. 

 

Felelős: dr. Kovács Luca jegyző megbízásából  

dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető  

 
19. napirendi pont 
 
Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének rendelet-tervezete az önkormányzat 
tulajdonában álló bérlakások bérbeadásának, valamint a bérleti díjak és a külön szolgáltatások 
díjai megállapításának szabályairól szóló 26/2099. (V. 29.) rendelete módosításáról 
Előterjesztő: Csákvári Antal tanácsnok  
Előadó: Dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
 
Csákvári Antal 
A bérleti díj vonatkozásásban egy 4%-os emelésre tesz javaslatot a rendelet-tervezet. 80-100 millió Ft. 
mínusz származik az önkormányzati lakások bérbeadásából. Az emeléssel, lehetne ebből az arányból 
lefaragni. Emelkednének a költségelvű és a szociális lakbérek.  
 
Dr. Palotai Zsuzsanna 
A lakástörvény 2007-ben lehetővé tette, hogy akár piacira is emelhető a lakbér, kötelező mellé állítani 
támogatási rendszert és kizárólag a nyugdíjasokat védte azzal, hogy az ő lakbérük nem lehet több mint 
a költségelvű lakbér. Akkor az önkormányzat úgy döntött, hogy nem lép a piaci lakbér irányába, de a 
költségelvű lakbért fogadja el alapul, és a bérlőknek pedig egy nagy kedvezményt ad, hiszen a 
legszegényebbek 5 Ft.-al fizettek többet, mint korábban. Ma egy szociális lakbért fizető 13.000 Ft-ot 
sem fizet egy 55 m2 –es lakásért, a költségelven fizető ügyfél pedig 35.000 Ft.-ot fizet. Az adható 



kedvezményt kényszerül az önkormányzat csökkenteni annak érdekében, hogy a városi adófizetők ne 
a 900 bérlakásban élőt támogassák, hanem adott esetben a felszabaduló források másra is elegek 
legyenek. Ez a kedvezmény fenntartása hosszú távon elviselhetetlen lehet az önkormányzatnak.  
 
Lombeczki Gábor 
A nyugdíjas házban marad-e a 75%? 
 
Dr. Palotai Zsuzsanna 
Igen, marad a 75%, és ott is csak a kedvezmények változnának. A nyugdíjas házban a költségelvű 
lakbér 75%-át fizetik, de sokkal több szolgáltatást kapnak, mint bármelyik más bérlő. Nyugdíjas 
házban lakik a bérlőnk 10 %-a.  
 
 
 
Csákvári Antal 
A szociális helyzet alapján adható támogatások mértéke 5 %-al csökkenne. 40 % esetében 45 % lenne, 
és 70 % esetében 75 % lenne. Más városokhoz képest a szociális lakásokkal kapcsolatos bérleti díjak, 
elég kedvezőek. 
 
Csákvári Antal 
További kérdés észrevétel nem lévén kéri a bizottság tagjait, szavazzanak a rendelet-tervezet 
módosításáról. Megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal támogatja az anyag Közgyűlés elé 
terjesztését. 
 

112./2011. (IX. 20.) HEB döntés 
 

A bizottság az alábbi határozatok meghozatalát javasolja a közgyűlés számára: 
 

A Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése számára az önkormányzat tulajdonában 
álló bérlakások bérbeadásának, valamint a bérleti díjak és a külön szolgáltatások díjai 
megállapításának szabályairól szóló 26/2009. (V. 29.) rendelet beterjesztett módosítását 
 

Felelős: dr. Kovács Luca jegyző megbízásából  
dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
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